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Rada Miejska w Sośnicowicach 
Radni - Sesja 

Protokół nr XXXI 

XXXI Sesja w dniu 11 lipca 2017  
Obrady rozpoczęto 11 lipca 2017 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:00 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Regina Bargiel 
2. Adam Dyszka 
3. Józef Glagla 
4. Henryk Goldman 
5. Brygida Hosz 
6. Maciej Kozubski 
7. Barbara Ludwig 
8. Anna Margoś-Lisik 
9. Klaudiusz Matysik 
10. Irena Musioł 
11. Lucyna Tischbierek 
12. Maria Waliczek 
13. Andrzej Wiaderny 
14. Bernard Wilczek 
15. Małgorzata Wosiek 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 
 
Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Przewodnicząca Rady Gminy 
otworzyła obrady XXX Sesji Rady Gminy. Uroczyście powitała wszystkich radnych, 
radnych powiatowych, sołtysów, gości i przedstawicieli Urzędu. Po powitaniu 
radnych i gości oświadczyła, iż w posiedzeniu w chwili obecnej  uczestniczy 14 
radnych, jeden radny usprawiedliwił swoją nieobecność, wobec powyższego 
stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji 
 

2. Przyjęcie porządku obrad 
Przewodnicząca przedstawiła proponowany program  sesji :  

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.   Przyjęcie porządku obrad. 
3.   Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4.   Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5.   Informacja o pracy stałych Komisji Rady 
6.   Zmiany w planie zadań i budżecie gminy Sośnicowice na rok 2017. 
7.   Przyjęcie uchwał 
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1) DRUK NR VII/XXXI/1/2017-projekt Uchwały w sprawie: zwolnienia nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Sośnicowice związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimus  
  Nr XXXI/    /2017 
 
2) DRUK NR VII/XXXI/2/2017-projekt Uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXX/254 Rady 
Miejskiej w Sośnicowicach z 13.06.2017  w spr. udzielenia pomocy finansowej z budżetu 
Gminy Sośnicowice  dla Powiatu  Gliwickiego na realizację zadania polegającego na: 
„Budowie chodnika przy ulicy Łabędzkiej w Łanach Wielkich.”    
 Nr XXXI/258/2017 
 
3) DRUK NR VII/XXXI/5/2017-projekt Uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice 
na rok 2017          Nr XXXI/259/2017 
 
4) DRUK NR VII/XXXI/6/2017 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata  
2017-2021        Nr XXXI/260/2017 

8.    Interpelacje, wolne wnioski i zapytania.  
9.    Odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania. 
10.  Zakończenie obrad. udziału w pracach organu gminnego.( art. 25  ustawy z dn. 8.03.2003 o  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś zgłasza uwagi do przedstawionego porządku obrad, zgłosił 
się  pan Burmistrz Marcin Stronczek. 

Został mu udzielony głos. 

Burmistrz w swoim wystąpieniu zgłosił autopoprawkę do porządku obrad w postaci zdjęcia z 
procedowania uchwały stanowiącej  DRUK NR VII/XXXI/1/2017-projekt Uchwały w sprawie: 
zwolnienia nieruchomości położonych na terenie Gminy Sośnicowice związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimus, uzasadnił 
to następująco. Na komisjach w stosunku do tej uchwały powstały pewne wątpliwości i 
kontrowersje dot. wyłączenia ze zwolnienia  nieruchomości związanych z prowadzeniem 
działalności handlowej i w związku z tym że nie udało się do tej chwili rozwiać tych wątpliwości. 
Aby mieć tą uchwałę prawidłową trzeba ją jeszcze raz przeanalizować. Burmistrz wniósł o zdjęcie z 
porządku obrad tej uchwały. Burmistrz powiedział, żen na następną sesję postara się aby już 
przedstawić uchwałę, która nie będzie budziła żadnych wątpliwości 

Przewodnicząca Rady  zapytała czy w związku z tym radni mają jakieś pytania, zgłosiła się radna 
Waliczek. 

Radna Waliczek zapytała się czy w związku z tym Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego będzie musiała się spotkać i ponownie procedować ten projekt uchwały 

Burmistrz odpowiedział, iż projekt tej uchwały był już analizowany i tylko w tym jednym zakresie 
wzbudził wątpliwości, więc wystarczy  komisja wspólna która jest zawsze przed kolejną  sesją. 

Przewodnicząca Rady  zapytała czy jeszcze są uwagi co do porządku obrad, 
Więcej uwag nie zgłoszono 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania porządku obrad z uwzględnieniem 

autopoprawki 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0 
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3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
Przewodnicząca zapytała czy ktoś zgłasza uwagi do protokołu z obrad poprzednie sesji tj. z 
dn. 13.06.2017 r. Uwag nie zgłoszono 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0 
 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
Przewodnicząca w tym punkcie udzieliła głosu Panu Burmistrzowi 
Burmistrz przedstawił Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym od 13.06.2017 r. 

do 10.07.2017 r. 

W minionym okresie  międzysesyjnym: 
I.  Wydano  10 zarządzeń Burmistrza w sprawach: 

1. 63/2017 z dnia 8.06.2017r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu nieograniczonego na 

"Budowę  szybu windowego wraz z montażem windy w budynku użytkowanym przez 

SP ZOZ MGOZ w Sośnicowicach", 

2. 64/2017 z dnia 9.06.2017r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu nieograniczonego na 

"Zagospodarowanie terenu pomiędzy OS i R a Gimnazjum W Sośnicowicach - etap V, 

VI, VII", 

3. 65/2017 z dnia 12.06.2017r.  – nie wydano, 

4. 66/2017 z dnia 23.06.2017r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych 

Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w dzierżawę oraz w najem na czas 

oznaczony, 

5. 67/2017 z dnia  28.06.2017r. w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej  do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego dla pani Magdaleny Iwanaszko 

nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego, 

6. 68/2017 z dnia 29.06.2017r. w sprawie powołania komisji przetargowej do 

przeprowadzenia postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na zadanie pn. "Przebudowa ul. Dolnej w Sierakowicach," 

7. 69/2017 z dnia 30.06.2017r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych 

Gminy Sośnicowice przeznaczonych do oddania w dzierżawę oraz w najem na czas 

oznaczony, 

8. 70/2017 z dnia 30.06.2017r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na 2017 

rok, 

9. 71/2017 z dnia 4.07.2017r. w sprawie zwolnienia nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Sośnicowice związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej od 

podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis, 
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10. 72/2017 z dnia 5.07.2017r. w sprawie powołania komisji rozpatrującej wnioski o 

przyznanie stypendium za wyniki w nauce i osiągnięcia dla uzdolnionych uczniów szkół 

podstawowych i gimnazjum na terenie gminy Sośnicowice. 

II, Odbyły się : 
2 narady z kierownikami jednostek organizacyjnych. 

W czasie narady omówiono bieżące funkcjonowanie jednostek oraz podjęto decyzje w 
sprawach bieżący. 

III. Przygotowano 4 projektów uchwał Rady Miejskie. 
IV. Skierowano zapytania ofertowe w sprawie: 

 
1. Budowa ogrodzenia boiska i placu zabaw w Tworogu Małym. 
2. Zagospodarowanie terenu wokół stawu w Rachowicach. 
3. Zapytanie ofertowe - wiaty przystankowe. 
4. Zapytanie ofertowe - projekt progu zwalniającego 
5. Uzbrojenie terenu boiska sportowego w Rachowicach – wykonanie przyłącza 

wodociągowego i kanalizacyjnego zgodnie z dokumentacją projektową zadania 
„Uzbrojenie terenu boiska sportowego w Rachowicach w wodę i energię 
elektryczną”. 

6. Nadzór archeologiczny nad pracami ziemnymi przy realizacji zadania pn. "Budowa 
kanalizacji sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w Sierakowicach".V. 
Ogłoszono przetarg na: 

1.. Zagospodarowanie terenu pomiędzy OSIR a Gimnazjum w Sośnicowicach – etap V, 
VI, VII. 

2. Budowę szybu windowego wraz z montażem windy w budynku użytkowanym przez 
SP ZOZ MGOZ w Sośnicowicach. 

VI.W trakcie realizacji są następujące zadania: 

1.  Uporządkowanie gospodarki ściekowej w Bargłówce - dokumentacja projektowa 
kanalizacji sanitarnej – Wartość umowy 181 548 zł termin realizacji  przedłużony do 
30.11.2017 r. 

2. Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji Sośnicowice - 
dokumentacja projektowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Sośnicowice i Trachy 
oraz projekt oczyszczalni ścieków w Trachach. Wartość umowy 217 464 zł, termin 
realizacji  przedłużony do 30.06.2017 r. od 1 lipca naliczane są kary umowne. 

3. Budowa drogi (ul. Szkolna) w Sośnicowicach i Łanach Wielkich – projekt termin realizacji 
08.12.2017 r. wartość umowy 54 735 zł. 

4. Opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
Sośnicowice termin wykonania luty 2018 

5.  Budowę Sali gimnastycznej przy szkole podstawowej w Sośnicowicach termin realizacji 
termin zakończenia 03.08.2018 r. wartość 3 088 360,11 zł,   

6. Wykonanie dokumentacji projektowej i uzyskanie pozwolenia na budowę kanalizacji 
sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w Sierakowicach w ramach zadania 
pn. "Budowa kanalizacji sanitarnej do nieruchomości przy ul. Ceramicznej w 
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Sierakowicach - dokumentacja projektowa" termin realizacji 30.06.2017. wartość 7872 
zł, przedłużono termin do 30.08.2017.r. 

7. Przebudowa ul Górnej wraz z odwodniłem w Bargłówce, - projekt. Termin realizacji 
20.12.2017 r. 2017 r. wartość umowy 36 285 zł. 

8. Termomodernizację budynku OSP w Sierakowicach etap II . termin realizacji 31.08.2017 
r. wartość umowy 281 153,03 zł. 

9.  Budowa oświetlenia ul. Kasztanowej w Sośnicowicach – projekt. Termin realizacji 
02.08.2017 r. wartość umowy 6 400 zł 

10.  Budowa oświetlenia ul. Pod lasem w Bargłówce- projekt termin realizacji 30.09.2017 r. 
wartość umowy 6400 zł 

11. Wykonanie infrastruktury kanalizacji sanitarnej ul. Przemysłowej w Sośnicowicach – 
dokumentacja projektowa termin realizacji 30.09.2017 r. wartość umowy 14022 zł. 

12. Remont kapliczki przydrożnej przy ul. Smolnickiej w Sośnicowicach termin realizacji 
09.06.2017 r. od 10 .06 2017 r. naliczane są kary umowne.  

13. Uporządkowanie gospodarki ściekowej w Tworogu Małym –  budowa przydomowych 
biologicznych oczyszczalni ścieków – etap I. termin realizacji do 29.09.2017 r. wartość 
umowy 699 722,41 zł 

14. Remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych dróg gminnych w roku 2017 na terenie 
Gminy Sośnicowice. 

15. Zagospodarowanie terenu pomiędzy OSIR a Gimnazjum w Sośnicowicach – etap I, II, III. 
Termin realizacji 26.09. 2017 r. wartość umowy 1 273 494,93 zł 

16. Remont oświetlenia kompleksu ulic: Rynek, Gliwicka, Kozielska, Kościuszki, Bema i 
Kościelna w Sośnicowicach- projekt termin realizacji 21.11.2017 r. wartość umowy 
14 391 zł. 
Zakończono : 

1. Wykonanie dokumentacji projektowej i uzyskanie pozwolenia na budowę dla 
zadaszenia przy budynku socjalnym boiska sportowego w Kozłowie wraz z 
utwardzeniem terenu w ramach zadania pn. "Budowa zadaszenia przy budynku 
socjalnym boiska sportowego w Kozłowie wraz z utwardzeniem terenu" termin  
realizacji 31.07.2017 r. wartość umowy 5990 zł. 

2.  Wymianę pokrycia dachu Łany Wielkie. 
 

VII. Uczestniczyłem. 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

http://sosnicowice.i-gmina.pl/article/zaptanie-ofertowe-budowa-oswietlenia-ul-pod-lasem-projekt
http://sosnicowice.i-gmina.pl/article/zapytanie-ofertowe-na-wymiane-pokrycia-dachu-lany-wielkie
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1 

 
20.06.2017 

 
Katowice KZK 
GOP 

 
Zgromadzenie Ogólne. 

 
Uczestnictwo. 

 
2 

 
21.06.2017 

 
Sośnicowice CSK 

 
Spotkanie z wyróżnionymi 
uczniami  z gminy Sośnicowice. 

 
Wręczenie nagród. 

 
3 

 
22.06.2017 

 
Sośnicowice 
Gimnazjum 

 
Gimusie 2017. 

 
Uczestnictwo. 

 
4 

 
24.06.2017 

 
Trachy 

 
Festyn. 

 
Uczestnictwo. 

 

 
5 

 
24.06.2017 

 
Tworóg Mały 

 
Festyn. 

 
Uczestnictwo. 

 
6 

 
27.06.2017 

 
Katowice KZK 
GOP 

 
Posiedzenie Zgromadzenia 
Ogólnego. 

 
Uczestnictwo. 

 
7 

 
29.06.2017 

 
Gliwice UM 

 
Spotkanie Podregionu 
Gliwickiego. 

 
Dot. Gospodarki 
ściekowej. 

 
8 

 
30.06.2017 

 
Sośnicowice - Izba 
Tradycji. 

 
Spotkanie z amerykanami. 

 

 
9 

 
01.07.2017 

 
Łany Wielkie 

 
Festyn. 

 
Uczestnictwo. 

 
10 

 
10.07.2017 

 
Sośnicowice 

 
Spotkanie z Jubilatem. 

 
91 urodziny Pana 
Ernesta Langer. 

 
11 

 
11.07.2017 

 
Sośnicowice 

 
Odwiedziny Jubilatki. 

 
90 urodziny Pani Anny 
Zamojskiej. 

 
12 

  
11.07.2017 

 
Sośnicowice 

 
Sesja. 
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Przewodnicząca zapytała  radnych i gości czy w związku z wystąpieniem Pana Burmistrza są 
jakieś pytania 
Pytań nie było 
 
5. Informacja o pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym 
Przewodnicząca w tym punkcie poprosiła Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. 
 
Radna Waliczek Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego złożyła 
sprawozdanie ze spotkania Komisji w dniu 3.07.2017 – załącznikiem do wypowiedzi jest 
Protokół Kom. BFiRG z dn.03.07.2017 
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Radna Hosz Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poinformowała iż 10.06 
uczestniczyła w zakończeniu sezonu piłkarskiego MZS Sośnicowice. Powiedziała że jest pod 
wrażeniem działania tej organizacji.  
W dniu 10.07.2017 r.  po wspólnej komisji członkowie Komisji Spraw Społecznych w swoim 
gronie nakreślili plan działania –problematykę przedstawia zał. protokół. 
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Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Burmistrzowi 
 
Burmistrz powiedział, że zasygnalizował problem i trzeba podejść do tego tematu na nowo. 
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Dokumentacyjnie wygląda to trochę inaczej. To jest klub który otrzymuje najwięcej środków 
pomocowych 38600 zł a zbierają od rodziców drugie 38400 zł i tam trenerzy nie pracują za 
darmo. Trzeba się zastanowić czy mamy dofinansowywać kluby, które są dotowane przez 
składki rodziców. Kilka lat temu został przygotowany regulamin dofinansowania i tam sa 
poszczególne tematy które decydują o tym czy ten klub dostaje na jednego zawodnika tyle 
czy więcej bo to będzie zakłamanie dlatego, że jedne kluby tak jak ten w Sośnicowicach on 
nie ma praktycznie żadnych obowiązków, nie ma na utrzymaniu żadnych obiektów, korzysta 
z tych obiektów, ewentualnie płaci za te  obiekty lub użyczenia, natomiast wszystkie inne 
kluby cały rok wszystko utrzymują - koszenie trawy, nawożenie ,nawodnienie, linie , bramki. 
Dla tego klubu zostały wybudowane pomieszczenia socjalne na ul. Smolnickiej , tam jest 
teren który miał być przeznaczony i jest przeznaczony na boisko, ale klub się nie podjął , 
napisali kategorycznie i jednoznacznie , że  odmawiają przyjęcia tego obiektu, chcą inaczej 
działać. Burmistrz dołoży wszelkich by regulamin zrobić jeszcze lepiej, żeby on był bardziej 
sprawiedliwy a jednocześnie poprosił aby  pamiętać, że w ciągu kilku ostatnich lat wzrosły 
znacznie wydatki na kluby. To są publiczne pieniądze, które muszą być pilnowane  bo jak coś 
będzie źle zrobione to będą wnioski wyciągane wobec pracowników Urzędu i Burmistrza  z 
tytułu nadzoru. Państwo również musicie mieć pewność i świadomość przy konstruowaniu 
budżetu że te środki będą dobrze spożytkowane i przyniosą jakiś efekt. 
 
Ad vocem 
 
Radna Hosz dodała, że klub w Sośnicowicach to jest szkółka, która przygotowuje młodych 
ludzi do gry w pozostałych naszych klubach . Z tego jej wiadomo, nasze kluby nie chcą 
przygotowanych młodych ludzi. Jedynie  Bargłówka przyjęła najstarszą grupę w całości wraz z 
trenerem, pozostałe kluby nie chcą naszych dzieci. To jest też problem i nad sprawami 
klubów też należało by się pochylić. 
 
Burmistrz powiedział, że  padło takie hasło kluby dla naszych. Już raz ten pomysł został 
wykorzystany i był nie możliwy do realizacji z kilku powodów. 
 
Przewodnicząca Rady, udzieliła głosu radnemu Kozubskiemu 
 
Radny Kozubski zadał pytanie odnośnie tego, że został zobligowany do zadania pytania przez 
kilkoro mieszkańców Sierakowic do pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. W związku z 
tym, że jedyną drogą dowiedzenia się o posiedzeniach komisji jest zabieganie o to w trybie 
ustawy o dostępie do informacji publicznej w związku z odpowiedzią, którą dostał od Pani 
Przewodniczącej,  że nie będą publikowane na BIP-ie te rzeczy. W związku z tym został 
poproszony, skoro ma dostęp do tej wiedzy by informował zainteresowanych o 
posiedzeniach komisji i co będzie przedmiotem obrad by mogli przyjść gdy temat ich 
interesuje . I teraz już pytanie  które zadali mieszkańcy, ponieważ jak poinformował ich o 
informacji na eSesji. 
 
Przewodnicząca Rady przerwała radnemu Kozubskiemu mówiąc, że ten temat nie dotyczy 
tego punktu sesji. 
 
Radny Kozubski powiedział, że to jest ten punkt: sprawozdanie z prac Komisji. Gdyby 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił kiedy Komisja Rewizyjna miała spotkanie w 
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okresie między sesyjnym to nie musiał by zadawać tego pytania. Otrzymali mieszkańcy od 
Radnego Kozubskiego informację, iż przedmiotem posiedzenia dnia 10 lipca o godzinie 14 30 
będzie następujący porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie programu posiedzenia. 
3. Zatwierdzenie programu posiedzenia. 
4. Zapoznanie członków Komisji z treścią otrzymanych dokumentów. 
5. Ustalenie toku postępowania Komisji w celu rozpatrywania skargi.  
6. Zakończenie posiedzenia i wnioski. 
Radny Kozubski otrzymał pytanie od mieszkańców Sierakowic w brutalnych słowach: "Za 
kogo oni nas mają". Co z tej treści było przedmiotem posiedzenia Komisji i w jakim celu 
została zwołana. Czy z tego porządku obrad wynika co było przedmiotem obrad.  
 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że przedmiotem obrad Komisji była skarga 
złożona na ręce Pana Burmistrza odnośnie pracy Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Kozłowie ale ze względu na to że z całości komisji tylko część się zgłosiła ponieważ część nie 
mogła uczestniczyć, zostało to posiedzenie przesunięte na dzień późniejszy by znaleźć  
odpowiedni termin dla wszystkich członków komisji.  
 
Radny Kozubski powiedział, że nie zdał pytania czy posiedzenie się odbyło czy nie. Jeżeli jest 
wyedytowany porządek obrad z którego nie wynika co jest przedmiotem obrad, ponieważ 
przedmiotem obrad nie jest zatwierdzenie, przedstawienie porządku obrad tylko jest 
porządek obrad. Porządkiem obrad jest jedna sprawa rozpatrzenie skargi na dyrektora i to 
powinno być w temacie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że było to posiedzenie kontrolne, zamknięte. 
 
6. Zmiany w planie zadań i budżecie gminy Sośnicowice na rok 2017 
 
Zmiany w planie zadań inwestycyjnych przedstawił Burmistrz  
1) Dział 600 rozdział  600 04, nowe zadanie peron przystankowy w Trachach – projekt. 
Burmistrz powiedział, że zostanie wykonany w miejscu najbardziej bezpiecznym. 
2) Dział 700 rozdział 70005, powykonawcza korekta, minusujemy o 38 500 zł. Po zmianie 
zostaje 31 500 zł 
3) Zwiększenie w § 6050 budowa szybu windowego wraz z montażem windy w budynku SP 
ZOZ po zmianie jest 407 000 zł 
4) Dział 750 w rozdziale 75095 w pierwszym przypadku będzie zwiększenie kwoty na budowę 
ogrodzenia i placu zabaw w Tworogu Małym o 3 000 zł co da sumę końcową 18 000 zł. Drugi 
przypadek zmniejszenie o zakup huśtawki dla małych dzieci wraz z montażem i odbiorem 
technicznym o 3 000 i po zmianie zostaje 2 000 zł. 
5) Dział 801 rozdział 80104 pierwsza zmiana dotyczy zmniejszenia tego zadania o kwotę         
6 000 zł wymiana starego ogrodzenia i wyłożenie kostki przed bramą przedszkola w 
Bargłówce z 55 000 zł do 44 000 zł.  
6) Nowe zadanie to zakup zmywarki do mycia naczyń z funkcją wyparzania i te 6 000 zł 
zostanie spożytkowane.  
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7) Dział 926 rozdział 92601 zwiększenie kwoty na zagospodarowanie terenu między OSiRem 
a Gimnazjum do kwoty która wynika z przetargu ale i z kosztorysu inwestorskiego, czyli całe 
zadnie wyniesie 1 410 000 zł. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytanie odnośnie przedstawionych zmian przez 
Burmistrza. Zmian nie było. Przewodnicząca poprosiła Skarbnika o przedstawienie zmian w 
budżecie na rok 2017  
 
Skarbnik powiedział, że po stronie dochodów zmniejszenie dotacji z Wojewódzkiego 
Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, spodziewaliśmy się dostać 30 000 
zł jako pracownie na potrzebę nauk przyrodniczych, biologicznych, ekologicznych w szkole w 
Bargłówce. Dotacji nie otrzymaliśmy lecz zadanie będzie realizowane tylko że w całości z 
własnych środków, czyli po dochodach minus 30 000 zł by urealnić te dochody. 
Kolejna zmiana, zmniejszenie o 19 235 zł kwoty wydatków która była zarezerwowana na 
zielone szkoły.  
Przeniesienie w promocji gminy między paragrafami między zakupami a zakupami żywności 
o 4 000 zł. 
Pochodną uchwały budżetowej jest konieczność zmian w WPF-ie. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytania dotyczące zmian w budżecie. Pytań nie 
było, ogłoszono 10 min. przerwy. 
 
7. Przyjęcie uchwał 
Przewodnicząca poprosiła o odczytanie projektu uchwały stanowiącego 
a) Druk Nr VII/XXXI/2/2017 projekt uchwały Nr XXXI/258 /2017 w sprawie: zmiany uchwały 
Nr XXX/254/2017 Rady Miejskiej w Sośnicowicach w sprawie udzielenia pomocy finansowej z 
budżetu Gminy Sośnicowice dla Powiatu Gliwickiego na realizację zadania polegającego na: 
„Budowie chodnika przy ulicy Łabędzkiej w Łanach Wielkich.” 
Uwag nie zgłoszono 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała Nr XXXI/258 /2017 w sprawie: zmiany uchwały Nr XXX/254/2017 Rady Miejskiej w 
Sośnicowicach w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Sośnicowice dla 
Powiatu Gliwickiego na realizację zadania polegającego na: „Budowie chodnika przy ulicy 
Łabędzkiej w Łanach Wielkich.”.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0 
 
Przewodnicząca poprosiła o odczytanie projektu uchwały stanowiącego 
b) Druk Nr VII/XXXI/3/2017 projekt uchwały Nr XXXI/ /2017 w sprawie: zmiany budżetu 
Gminy Sośnicowice na rok 2017 
Uwag nie zgłoszono 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała Nr XXXI/259/2017 w sprawie: zmiany budżetu Gminy Sośnicowice na rok 2017.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0 
 
Przewodnicząca poprosiła o odczytanie projektu uchwały stanowiącego 
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c) Druk Nr VII/XXXI/4/2017 projekt uchwały Nr XXXI/ /2017 w sprawie: zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Sośnicowice na lata 2017-2021 
Uwag nie zgłoszono 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała Nr XXXI/ /2017 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Sośnicowice na lata 2017-2021.  
Wyniki głosowania 
Za: 14, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 0 
 
8. Interpelacje , wnioski i zapytania 
Przewodnicząca zapytała kto z radnych zamierza zabrać głos 
Zgłosił się : 
Radny Kozubski 
Z gości 
Pani Kuźmińska 
Pani Waliczek 
Pana Pietrzyk 
Radny powiatowy Kruczek 
Przewodnicząca zamknęła listę zgłoszonych osób  w tym punkcie i udzieliła głosu radnemu 
Kozubskiemu 

Radny Kozubski skierował zapytanie do Pana Burmistrza odnośnie uchwały renowacji 
zabytków, chodzi o dwa dokumenty które wynikają z tej uchwały:  

1. Zarządzenie Burmistrza w którym została przyjęta gminna ewidencja zabytków. 
2. Uchwała która by obowiązywała dotycząca gminnego programu opieki nad zabytkami. 
 

Burmistrz powiedział, że udzieli odpowiedzi radnemu Kozubskiemu w stosownym terminie. 

Pani Kuźmińska odczytała pismo dotyczące rozbudowę Przedszkola w Sośnicowicach.  
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Burmistrz odpowiedział, że od nowego roku szkolnego trzylatki mają obowiązek być przyjęte 
do przedszkola oraz zostały również sześciolatki. Powiedział, że musi się dokładnie zapoznać 
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z tym wnioskiem i szczegółowo przedstawić odpowiedzi Radzie na temat złożonych 
wniosków. Problem jest bardzo poważny. Faktycznie nie zostało przyjętych 40 dzieci do 
przedszkola w Sośnicowicach ale było 38 wolnych miejsc na terenie gminy Sośnicowice. Ten 
pomysł, który jest forsowany spowoduje zamknięcie przynajmniej dwóch przedszkoli. Czas 
zweryfikuje wszystko zależy jaki kierunek zostanie obrany. W Smolnicy można by mieć około 
40 dzieci gdyby były warunki. Reforma nas zaskoczyła, gdyby było więcej czasu wtedy trochę 
inaczej była by przedstawiona sprawa rozwiązania szkoły w Sośnicowicach. Nie ma innego 
wyjścia, ten budynek musi funkcjonować.  Burmistrz powiedział, że nie wie skąd Państwo 
mają wiadomości odnośnie wymagań, sanepidu i że nie jesteśmy w stanie ich spełnić. Łatwiej 
jest spełnić wymagania w budynku, który istnieje i ma szanse żeby to funkcjonowało, tym 
bardziej, że zerówka tam była. Po to jest rozbudowywany catering by dzieci nie przechodziły 
na obiady do budynku Gimnazjum. Catering jest tak przygotowany by obsłużyć przynajmniej 
dwa przedszkola. Była by możliwość aby pierwsza, druga, trzecia klasa i zerówka była w 
budynku gimnazjum. Cały czas pracuje się nad tym, nie ma jeszcze w 100% gotowego planu. 
Burmistrz powiedział, że zrobi wszystko aby w każdym przedszkolu, w którym jest 
zapotrzebowanie, żeby je przez kilka lat dostosować do tego by przedszkola funkcjonowały 
dłużej niż 5 godzin. To będzie wymagało inwestycji. Burmistrz musi mieć czas, radni także 
potrzebują czasu aby się z tym problemem zapoznać. Burmistrz powiedział, że będzie robił 
wszystko aby nie dopuścić do zamknięcia jakiegokolwiek przedszkola w jakiejkolwiek 
miejscowości. Burmistrz powiedział, że zostały złożone dwa wnioski, ponad 700 podpisów. 
Tyle tylko, że te wnioski nie spełniają podstawowych zasad. Po pierwsze prośba jest 
podpisana przez mieszkańców gminy Sośnicowice, potem są załączniki - kserokopie 
podpisów. Mieszkańcy są podpisani od rocznika 1934 do rocznika 1999. Zdaniem Burmistrza 
nie tak rozwiązuje się takie problemy, powinni być podpisani tylko rodzice. Burmistrz prosił, 
że jeżeli dojdzie do ostatecznego rozstrzygnięcia to będzie prośba aby te listy 
przeredagować. Burmistrz odczytał złożone wnioski. Pozostawienie dzieci w przedszkolu w 
Sośnicowicach  jest mało prawdopodobne ponieważ się nie zmieszczą. Nawet jeżeli 
powstanie pomysł rozbudowy przedszkola w Sośnicowicach to musi by projekt, pozwolenia, 
później realizacja zadania. Szacowny czas to przynajmniej trzy lata. Pod tym wnioskiem są 
podpisy mieszkańców z całej gminy. Między innymi zadzwoniła Pani profesor z ulicy 
Łęgowskiej w Smolnicy, która powiedziała, że podpisała ten wniosek ale nie bardzo go 
rozumie.  Gdy zostało jej to wyjaśnione, to można powiedzieć, że żałuje decyzji podpisania 
tego wniosku - nie użyła dokładnie takich słów. Burmistrz powiedział, że będzie zebranie w 
Smolnicy, między innymi w sprawie przedszkola w Smolnicy i zostanie wyjaśnione jakie skutki 
może ta decyzja przynieść. Burmistrz powiedział, że przypuszcza, iż wiele osób z tego podpisu 
pod tym wnioskiem zrezygnuje. Zdaniem Burmistrza to nie jest dobre rozwiązanie, 
szykowane jest lepsze rozwiązanie. Burmistrz powiedział, że Państwo wnioskuje o 
rozbudowę przedszkola w Sośnicowicach a nikt z nich w Sośnicowicach nie mieszka, można 
tak. Burmistrz po to poruszył ten temat ponieważ ważne jest aby społeczność razem się 
wychowywała od najmłodszych lat i stanowiła całość w każdej miejscowości. To jest 
zrozumiałe, że Państwo są zainteresowani przedszkolem w którym są wydłużone godziny 
funkcjonowania. Niektórzy rodzice zawsze wozili swoje dzieci i wożą  a te dzieci, które po 
dodatkowej rekrutacji chcieli to skorzystali z naszych przedszkoli i w większości przypadków z 
tej możliwości skorzystali.  W naszej gminie nie ma rosnącej liczby dzieci, w tym roku mamy 
zrost o pięć dzieci w stosunku do najniższego przyrostu jaki był. Burmistrz powiedział, że 
swoje zdanie zachowa i będzie się starał radnych przekonać do pewnych rozwiązań, które 
zdaniem Burmistrza będą korzystne dla dzieci i rodziców bo już widzi sprzeczności z 
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złożonym wnioskiem . Burmistrz powiedział, że  wniosek Państwa zostanie potraktowany 
poważnie. Wraz z radnymi odbędzie się debata w tej sprawie i to radni będą głosować za lub 
przeciw w kontekście możliwości gminy, w kontekście realiów i dobra rodziców i dzieci. 
Burmistrz prosił o to by nie wciągać ludzi, którzy nie mają pojęcia o tym problemie. Burmistrz 
prosił Państwa którzy złożyli wniosek, gdy dojdzie do merytorycznej dyskusji aby wtedy 
głównie oparli swoje racje o rodziców zainteresowanych teraz i w przyszłości.  

Przewodnicząca Rady  oddała głos  Pani Kuźmińskiej. 

Pani Kuźmińska powiedziała, że jeżeli chodzi o catering to najlepiej było by wydłużyć godziny 
funkcjonowania we wszystkich przedszkolach ale wtedy trzeba dostosować przedszkola do 
wymogów. Żeby był catering musi być więcej dzieci niż jedna grupa bo w sezonie zimowym 
zachoruje przyjdzie 6 a dzieci a samochód przyjedzie cały za który rodzice będą musieli 
zapłacić. Osoby starsze podpisujące wniosek były świadome, sprawa została im 
przedstawiona tak jak dziś na sesji. To są dziadkowie dzieci albo sąsiedzi mieszkający obok, 
którzy widzą co się dzieje. Co do dzieci urodzonych w gminie Sośniowice, owszem być może 
są takie statystyki ale przecież mamy dużo napływowych dzieci z zewnątrz, które tu 
przyjeżdżają.  

Przewodnicząca Rady  oddała głos  Burmistrzowi  

Burmistrz powiedział, że  koszty strat  posiłków są żadne. Burmistrz podał statystykę urodzin 
od 2008 roku.  Powiedział że będziemy się zastanawiać jak ten temat rozwiązać. Na razie co 
do planów przyszłego roku to tylko mamy rozwiązania. Są przygotowane także wstępne 
rozwiązanie jak ma być szkoła podzielona gdyby tam miała funkcjonować zerówka. Nie było 
by problemów gdyby sześciolatki zostali w szkole. 

Przewodnicząca Rady  oddała głos  radnemu powiatowemu Józefowi Kruczek. 

Randy powiatowy Józef Kuczek podziękował za przekazane środki na realizację chodnika w 
Łanach Wielkich, prace są na półmetku . Przekazał także informację dotyczącą remontu drogi 
powiatowej w Kozłowie. W czerwcu został rozstrzygnięty przetarg  na budowę drogi 
Łabędzkiej do granicy miasta Gliwice. Przetarg wygrała firma HUCZ na kwotę 2 000 600 zł. 
koszt inwestorski był na kwotę 3 000 000 zł więc są oszczędności. Obecnie firma boryka się z 
problemami objazdu. Trzeba się liczyć  z tym, że ta firma w swojej ofercie zabezpieczyła sobie 
zamknięcie obustronne drogi. Termin realizacji tego zadania przedstawiła na 90 dni. Jak tylko 
domkną temat objazdu tego odcinka, musi być jeszcze przeanalizowane przez Zarząd Dróg 
Powiatowych i być może pod koniec lipca droga będzie remontowana i zamknięta. 
remontowana. 

9. Odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Waliczek która chciała zadać pytanie do punktu 8 
sesji - Interpelacje , wnioski i zapytania 

Radna Waliczek powiedziała, że ma nadzieje, że Burmistrz z  pomocą Rady Miejskiej 
podejmie właściwą i słuszną decyzję rozbudowy tego przedszkola. Koszty są ważne i to 
musimy w pierwszej kolejności wziąć pod uwagę. Powiedziała, że jeżeli słabo budowa 
kanalizacji więc możne  w rozbudowę przedszkoli. 
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Burmistrz powiedział, że jeżeli chodzi o kanalizację to nie można odpuścić to sa ostatnie lata 
w których można pozyskać pieniądze . Gmina startuje  w rożnych konkursach i musimy mieć 
zabezpieczenie po własnej stronie. Odnosząc się do interpelacji złożonych na komisji, na 
niektóre pytania nie zdążył jeszcze przygotować odpowiedzi. Sprawa stacji komórkowej w 
Kozłowie, tej sprawy nie da się od ręki załatwić. Jeżeli chodzi o plac zabaw w Rachowicach, w 
90% będzie trzeba tą tyrolkę zdjąć. Padło pytanie czy gmina partycypowała w kosztach 
remontu drogi do Łączy. Mimo, iż obecny radny publicznie mówi w Kozłowie, że współpraca 
z Powiatem jest zła, mimo to współpraca z Powiatem jest nie tylko dobra a to gmina jest źle 
traktowana przez Powiat. Burmistrz przedstawił że Rada gminy w Rudzińcu dała 150 000 zł 
na drogi powiatowe w roku 2017. Jeżeli chodzi o gminę Wielowieś to zero złoty. Gmina w 
Pilchowicach to 400 000 zł a gminia Sośnicowice tylko w tym roku 1 270 000 zł. W przyszłym 
roku czeka nas budowa ul. Szkolnej w Sośnicowicach. Burmistrz powiedział, że liczy na 
pomoc Powiatu by dostać trochę pieniędzy. Burmistrz powiedział, że przykro mu kiedy 
publicznie tak powiedziano oraz kiedy drugi radny powiatowy powiedział, że na drogę w 
Kozłowie daliśmy za mało. Jeżeli trzeba się cofnąć o następne lata to wydawaliśmy zbliżone 
jak nie większe kwoty na drogi powiatowe. Gdyby tylko przez dwa lata wziąć te pieniądze na 
drogi powiatowe i wojewódzkie które daliśmy za przyzwoleniem Rady Miejskiej to nasze 
drogi wyglądały by inaczej.  Burmistrz przedstawił pismo dotyczące rankingu "Wspólnoty". 
Gmina zajęła 13 miejsce w Polsce wśród gmin miejsko - wiejskich w dochodach na jednego 
mieszkańca. 

Przewodnicząca Rady  oddała głos Sekretarzowi.  

Sekretarz odniósł się do ulotki dotyczącej odbioru odpadów. Ilość odbiorów jest taka sama 
tylko w okresie letnim podzielona na dwa razy. 

Radna Waliczek zapytała gdzie można znaleźć tą informację dotyczącą otrzymania 13 
miejsca w rankingu "Wspólnoty". 

Burmistrz powiedział że na łamach gazety "Wspólnota" zostanie ten ranking opublikowany.  

Skarbnik przedstawił zestawienie dochodów na jednego mieszkańca w 2016 w porównaniu z 
ościennymi gminami. 

10. Zakończenie obrad 
Przewodnicząca Rady zamknęła XXXI sesję Rady Miejskiej w Sośnicowicach. 
 

 

Przewodniczący 
Rada Miejska w Sośnicowicach 

 
Przygotował(a): Cecylia Hippe 


